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Finanþareaproiectelor
din energie -

oportunitate pentru
investitorii din
piaþa de capital

I
mplementarea proiectelor din
energie, de construire a unor noi
capacitãþi de producþie, de mo-
dernizare ºi dezvoltare a reþele-
lor de transport ºi distrubuþie, de
digitalizare a anumitor activitãþi
din acest domeniu ºi de asigura-
re a unor soluþii optime ºi efi-

ciente de apãrare împotriva atacurilor
cibernetice, necesitã, pe lângã fondu-
rile europene alocate ºi pe lângã sume-
le investite de companii, ºi atragerea
finanþãrii existentã în piaþa de capital
din þara noastrã, au susþinut participan-
þii la dezbaterile celei de-a XII-a ediþii
a Conferinþei �Energia în prizã�, eve-
niment organizat de Grupul de presã
BURSA.

Radu Hanga, preºedintele Bursei
de Valori Bucureºti, a afirmat cã fir-
mele din energie sunt foarte bine re-
prezentate pe piaþa bursierã din þara

noastrã. �Provocãrile noastre ca bur-
sã sunt de a susþine cât mai bine com-
paniile româneºti listate, de a le
creºte vizibilitatea ºi de a le facilita
accesul la finanþare�, a declarat Radu
Hanga.

Septimiu Stoica, preºedintele AGA
aBurseiRomâne deMãrfuri a precizat
cã focusul ar trebui îndreptat spre bur-
sele de mãrfuri ºi cele de energie.
Domnia sa a arãtat: �Trebuie sã avem
o piaþã efectivã, nu o piaþã decorativã.
În plus, piaþa respectivã trebuie sã fie
una capabilã sã dezvolte un instru-
mentar complet ºi performant care sã
ajute la o predictibilitate ºi, dacã se po-
ate, la o micºorare a volatilitãþii
miºcãrii preþurilor pe piaþã�.

Potrivit lui Laurenþiu Urluescu,
preºedintele AFEER, producãtorii din
energie se confruntã cu lipsa de lichi-
date, furnizorii cu lipsa surselor de fi-

nanþare � mai ales cã decontarea din
partea statului întârzie nejustificat de
mult -, iar consumatorii se vor con-
frunta de la 1 aprilie 2025 cu creºterea
preþurilor din energie.

În privinþa furnizorilor din energie,
Ovidiu Demetrescu, Partener OCD
Capital&Resource ºi LondonBrokers,
a precizat: �Operatorilor de distribu-
þie, ANRE le-a stabilit tarifele ºi a
aprobat o ratã internã de rentabilitate
de 6,94%. Cred cã ar obþine randa-
mente mai bune, dacã ar pun banii
într-obancã.Deaceea consider cã pro-
vocarea pentru ANRE este actualiza-
rea acestei rate pentru a atrage investi-
torii în energie�.

Silvia Vlasceanu, directorul execu-
tiv al Asociaþiei Producãtorilor de
Energie Electricã � HENRO, a acuzat
faptul cã sectorul energetic este cel
mai vizat de intervenþia statului, deoa-

rece sunt companii puþine, cu cifre la
vedere, de unde pot fi colectate sumele
de care este nevoie la bugetul de stat.
�Aºa s-a întâmplat în ultimii 34 de ani
ºi de aceea nu sunt bani suficienþi pen-
tru investiþii. Sunt construcþii hidroe-
nergetice care puteau fi finalizate;
construcþiile laUnitãþile 3 ºi 4 (n.red. �
de laCernavodã) puteau fi demarate în
urmã cu mai mulþi ani, dacã nu exista
acest fel de intervenþionism�, a
declarat Silvia Vlãsceanu.

Liviu Gavrilã, vicepreºedintele
Asociaþiei Române pentru Energie
Eolianã � RWEA, a afirmat cã, din ca-
uza finanþãrilor reduse, în urmãtorii
doi-trei ani vor fi realizate mai puþine
capacitãþi de producþie a energiei eo-
liene decât cele programate anterior.
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CORESPONDENÞÃ DE LA NISIPURILE DE AUR

Family-concept,
stilul adoptat de
operatorii de turism
din Bulgaria

F
amily-concept a devenit, în ul-
timii zece ani, un stil de turism
implementat cu succes atât de
Turcia, la Marea Mediteranã,

mai exact în Antalya, dar ºi în unele
staþiuni de pe litorul bulgãresc al Mã-
rii Negre. Unitãþile de cazare au fost
modernizate, s-au dotat cu aqua-
park-uri, piscine în aer liber ºi piscine
interioare, saunã, spa, diferite sãli de
masaj sau tratamente corporale, clu-
buri pentru copii, sãli de jocuri pentru
adulþi ºi pentru copii, aparate de fit-
ness ºi întreþinere corporalã, toate in-
cluse în pachetele all-inclusive oferite
turiºtilor.

Printre unitãþile de cazare care s-au
modernizat ºi au crescut foarte mult în
ultimii ani se numãrã ºi Prestige Delu-
xe Hotel Aquapark Club din Nisipuri-
le de Aur, Bulgaria, care a beneficiat
de un parteneriat reciproc avantajos
din partea agenþiei de turism IRI Tra-
vel din România(companie care cola-
boreazã cu peste 1000 de agenþii din
þara noastrã).

Cu prilejul unei conferinþe de pre-
sã în care a prezentat bilanþul sezonu-
lui estival 2024, eveniment desfãºurat
în staþiunea Nisipurile de Aur, din
Bulgaria, Lucian Bãdîrcea, CEO al
agenþiei de turismIRITravel, ne-a de-
clarat: �Avem o relaþie foarte bunã,
un adevãrat parteneriat cu managerii

Prestige Deluxe Hotel Aquapark
Club, care în fiecare an ºi-au respectat
angajamentele luate, rãspunzând
astfel feedback-urilor, dorinþelor ºi
recomandãrilor venite din partea
turiºtilor, dar ºi a partenerilor noºtri
din þarã. Mai avem hoteluri pe care le
recomandãm ºi în alte destinaþii turi-
stice din strãinãtate, dar un astfel de
parteneriat ºi o asemenea implicare
emoþionalã din partea noastrã ºi a ce-
lor de la hotelul Prestige nu am
întâlnit nicãieri deocamdatã. Mai
mult, proprietarii hotelului sunt de-
schiºi la propunerile ºi recomandãrile
noastre, lucru pe care nu l-am regãsit
la alþi proprietari de hoteluri, nici în
România, nici în Austria sau vreo altã
þarã. Asta denotã o calitate superioarã
de business, un management excep-
þional, o înþelegere a fenomenului de
business în turism din partea proprie-
tarului ºi drept dovadã are ºi rezultate.
Dacã în urmã cu cinci ani gradul de
ocupare era de 20%, acum este de
aproape cinci ori mai mult. Acest salt
pozitiv s-a realizat cu eforturi cumu-
late din partea tuturor: a noastrã, a
partenerilor noºtri, a managementu-
lui hotelului Prestige ºi proprietarului
acestei locaþii�.
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TradeVille:
Sectorul IT din
România a stagnat.
Care sunt motivele?
l 2B Intelligent Soft sfideazã provocãrile

A
nul 2024 a adus atât oportu-
nitãþi, cât ºi provocãri pentru
sectorul IT din România, in-
fluenþat de incertitudinile

macroeconomice ºi situaþia electoralã
internã. O serie de mãsuri fiscale care
au intrat în vigoare la începutul anului
pun presiune asupra angajaþilor din
IT, forþând companiile sã adopte solu-
þii precum majorarea salariilor sau
acordarea de acþiuni prin programe
Stock Option Plan, potrivit unui ra-
port elaborat de Departamentul de
Analizã al TradeVille (https://trade-
ville.ro/?utm_source=bursaro&
utm_medium=media&utm_campa-
ign=treviq).

Astfel, în prima jumãtate a anului
2024, sectorul IT din România a sta-
gnat, menþinând o pondere de 7,8%
din PIB, fãrã a contribui la creºterea
acestuia. Stagnarea este cauzatã de
factorii externi ºi de modificãrile fi-
scale din 2023, care au eliminat facili-
tãþile fiscale pentru IT-iºti. În plus,
scãderea producþiei industriale ºi re-
structurãrile în companiile tech glo-
bale au afectat piaþa. De asemenea,
România a înregistrat o scãdere a
competitivitãþii faþã de alte þãri din re-
giune, din cauza creºterii costurilor
salariale.

Valul de concedieri, care a început
în SUA la marile companii din secto-
rul tehnologiei, ºi-a fãcut simþite
efectele ºi în România, unde compa-
niile au început sã-ºi reducã activitã-
þile încã de anul trecut. Arobs Transil-
vania Software, o companie IT din
România, a redus norma de muncã ºi
salariile managerilor în departamen-
tele afectate de scãderea cifrei de afa-
ceri ºi a renunþat la unii angajaþi, pe
fondul pieþei în declin. CEO-ul com-
paniei, Voicu Oprean, a declarat cã

perioada urmãtoare va rãmâne difici-
lã pentru companiile din dome-
niu, dar existã ºi oportunitãþi, în spe-
cial în securitatea ciberneticã ºi inteli-
genþa artificialã.Oprean a subliniat cã
firmele româneºti trebuie sã îºi pã-
streze poziþia pe piaþã, în ciuda provo-
cãrilor, ºi a menþionat cã Arobs îºi va
continua planurile de achiziþii de
companii în regiune.
2B Intelligent Software -
rezultat net în creºtere
cu 106%

2B Intelligent Software SA a ra-
portat un rezultat net de 12,1milioane
de lei pentru primele ºase luni din
2024, marcând o creºtere de 106%
comparativ cu anul trecut. Compania
a realizat aproximativ 58% din veni-
turile din exploatare planificate ºi
79% din profitul net bugetat pentru
întregul an.

2B Intelligent Software este o
companie care furnizeazã servicii de
dezvoltare software ºi servicii IT,
Infrastructurã ºi Cloud, fiind, de ase-
menea, implicatã în diferite tipuri de
proiecte. Compania deþine experienþã
în dezvoltarea de proiecte complexe
în diferite sectoare de activitate pre-
cum Inginerie Industrialã, FMCG,
Media, Agriculturã, Publicitate ºi
Asigurãri. În cadrul produselor ºi ser-
viciilor sale, compania se bucurã de o
serie de avantaje faþã de competitorii
sãi datoritã produselor sale standardi-
zate, fiind, totodatã, singurul dezvol-
tator român al unor soluþii de tip FSM
(Field Service Management). Com-
pania livreazã servicii prin interme-
diul a douã linii de business: Dezvol-
tare Software ºi Infrastructurã
IT&Cloud. (F.A.)
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